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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2024 

030 Lierne, Namsskogan og Røyrvik 
 

Dato/tid: 07.03.2024 kl. 10.30. Sted: Tunnsjø oppvekstsenter 

    

Til stede: 

 Kvinner: Menn: Totalt: 

Medlemmer: 4 7 11 

 

Tillitsvalgt: Lars Morten Rosmo 

Administrasjon: Magne Trondmo 

Ordstyrer: Elida Margrethe Setermo 

Referent: Magne Trondmo 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 
3. Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 
4. Åpen post – lokale saker () 
5. Valg 

 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
Innkalling og saksliste godkjent. Elida Margrethe Setermo ble valgt som 
møteleder. 
 

 

Sak 2 Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Lars Morten Rosmo innledet 
 
Spørsmål/kommentarer/innspill: 

• Er det sannsynlig at eierne må inn mer mere kapital i selskapet? 

• Hvordan er medlemslojaliteten for tiden? 

• Hvorfor greier vi ikke matche f. eks MNS på pris? 

• I f.t. at skjæringen på gris er flyttet til Tønsberg, har man da hensyntatt 
økte transportkostnader i kalkylene? 

• Er det aktuelt for Nortura å samarbeide med andre industriaktører – som 
kan ta kjøtt fra oss og skjære ned og videreforedle? 

• Dersom det er private aktører som skal ta kjøtt fra oss og videreforedle 
dette, så vil ikke eierne få gevinsten av dette – ut over at vi blir kvitt 
råvaren!? 

• Norturabutikken på Steinkjer fungerer godt. Er ikke det et konsept som 
kunne vært utvidet? 

• Hvordan er kapasitetsutnyttelsen på anleggene våre? 
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• Vi må få aksept for å få dekket kostandene knyttet til 
markedsreguleringskostandene. 

• Har vi spart noe på inntransport de siste årene? 
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 3 Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Lars Morten Rosmo innledet 
 
Spørsmål/kommentarer/innspill: 

• Savner det med å få opp interessen for norskprodusert kjøtt i markedet 

• Kan det virkelig være så mye å tjene på å omorganisere selskapet? 

• Store og komplekse spørsmål.  

• Sitter med en følelse av at Nortura er litt for lite kommersiell – og at det 
blir litt for lite butikk og litt for mye politikk. 

 
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Magne Trondmo orienterte fra tilførsel/rådgivning/livdyr 
 
 
Spørsmål/kommentarer/innspill: 

• Stimuleres det noe for å få folk til ikke å legge ned 

• Min side og livdyr. Frustrerende å ikke kunne «bla blant individene». Det 
kunne man i den gamle versjonen 

• Skryt til de som jobber på livdyr – inkl sjåførene.  
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 
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  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
 
 
 
 

Ble innstilling 
vedtatt? 

Det ble gjort endringer 
i valget 

Eventuelle endringer 
i forhold til 
innstilling: 

Lars Harbækvold ble foreslått og 
valgt som medlem i valgkomiteen 
for 3 år. 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2024 

031 Ytre Namdal 
Dato/tid: 08.03.2024 kl. 11.00 Sted: Varøy Gård (Indre Nærøy) 

    

Til stede: 

 Kvinner: Menn: Totalt: 

Medlemmer: 3 11 14 

 

Tillitsvalgt: Ivar Strand 

Administrasjon: Trine Rennan 

Ordstyrer: Einar Bredesen 

Referent: Trine Rennan 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 
3. Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 
4. Åpen post – lokale saker () 
5. Valg 

 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
Innkalling og saksliste godkjent. Kretsleder ble valgt som møteleder. 
 

 

Sak 2 Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Ivar innledet årsregnskap for 2023 og status i selskapet og utsikter for 2024. 
 

• Må se på antall ansatte og effektivisering i selskapet. 

• Må slutte å alltid tenke omdømmet for selskapet - trenger vi å si opp 
ansatte i organisasjonen må vi gjøre det. 

• Utbetaling av medlemskapital bør være likt for alle, pensjonister bør også 
vente.  

• Trenger representanter i styret med riktig kompetanse. 

• Ønsker at det kommer opp sak til årsmøtet om styrets sammensetning i 
størrelse og kompetanse. 

• Bedre å ikke godta den nye eiermodellen og kjøre ny sak til neste år der 
også styrets sammensetning er med (hele eiermodellen). 

• Kretsleder tar med saken videre til regionrådet om styrets 
sammensetning i størrelse og kompetanse. Ber også om at AU tar tak i 
dette. 
 

Alle spørsmål over ble svart ut av Ivar Strand og Sverre Tyldum. 
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Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

Hvordan kan vi som eiere 
påvirke eiermodellen i årsmøtet 
som kommer (styrets 
sammensetning)? 

Bertil Nyheim 
53297 

Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 3 Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Ivar innledet presentasjon av ny strategi. 
 

• Hvorfor gikk det så dårlig i 2016 med økonomien i Nortura? 

• Vil telledato på storfe påvirkes om det blir delt i to selskap? 

• Må få bort telledato, det styrer for mye rundt storfeslakt. 

• Har for mange ansatte og direktører i systemet vårt. 

• Hvordan skal vi klare å kommunisere ut til samfunnet om 
samfunnsoppdraget vårt, at vi henter slakt i hele landet? 

• Det må kanskje noen andre tanker inn, kan ikke fortsette som vi alltid har 
gjort.  

Alle spørsmål over ble svart ut av Ivar Strand og Sverre Tyldum. 
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

Hvor mye mer koster det for 
Nortura sammenlignet med 
konkurrenter for inntransport pr 
kg kjøtt?  

Lars Olav Frafjord 
64682 

Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 

• Er det noe nytt om nødslaktordningen og regelverket rundt dette? 
Ble svart ut av Sverre Tyldum. 
 
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 
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  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Ingen fra valgkomiteen var på møtet. Møteleder leste gjennom innstilling til valg 
fra valgkomite. 
 
 

Ble innstilling 
vedtatt? 

Innstillingen ble valgt 
Eventuelle endringer 

i forhold til 
innstilling: 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2024 

032 Sentrale Namdal 
 

Dato/tid: 07.03.2024 kl. 19.30 Sted: Fru Opdal (Overhalla) 

    

Til stede: 

 Kvinner: Menn: Totalt: 

Medlemmer: 6 24 30 

 

Tillitsvalgt: Lars Morten Rosmo 

Administrasjon: Magne Trondmo 

Ordstyrer: Sarah Aronsen 

Referent: Magne Trondmo 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 
3. Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 
4. Åpen post – lokale saker () 
5. Valg 

 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
Innkalling og saksliste godkjent. Kretsleder ble valgt som møteleder. 
 

 

Sak 2 Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Lars Morten Rosmo innledet 
 
 
Spørsmål/kommentarer/innspill: 

• Hvor finner vi oversikt over status på MKK? 

• Kretsmøtet bes om å ta stilling til hvor vidt det er riktig å bruke 19 mill av 
Nortura sin EK til å betale ut innestående på MKK til de over 70. 

• Er det tema å hente inn mere kapital fra eierne? 

• Viktig å påpeke at eierne i 2023 bidro til resultatet gjennom nedtrekk i 
pris. 

 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 
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  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 3 Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Lars Morten Rosmo innledet 
 
Spørsmål/kommentarer/innspill: 

• Hvordan kan en storfeprodusent være sikker på at de som jobber i 
datterselskapbiten av «nytt Nortura» vil jobbe for å opprettholde prisen på 
storfe? 

• Tror det er vanskelig for et styre å ha oversikt over det som foregår i 
datterselskapene?  

• Hvem skal sitte i styret i de datterselskapene som er nærmest kunden? 

• Dersom vi selv skal eie 100% av AS’ene, så kan vi like gjerne gi bort 
selskapet til Norgesgruppen.  

• Konkurrentene våre er bedre enn oss på det som foregår til slaktet 
henger på krok. 

• Hvis vi virkelig skulle gjort noe, så burde vi laget mange døtre i den delen 
av selskapet som ligger ut mot sluttmarkedet. Og kanskje burde eksterne 
aktører være inne på eiersiden (f.eks. Orkla)!? 

• Det nye samvirket (venstresiden) kommer aldri til å tjene penger.  

• Kritisk til dette med å dele selskapet. Vi selger arvesølvet. 

• Hva med å slå sammen Tine og Nortura til et nytt, slagkraftig samvirke? 

• Nortura bør vært et såpass robust selskap at vi kan konkurrere med de 
øvrige konkurrentene våre. 

• Hører ut som galskap å ikke kunne sette i verk prosjekter med payback 
på 3 år? Bør kunne vært løst enkelt gjennom obligasjonslån  

• Må vise avkastning på kapitalen i datterselskapene 

• Har man regnet på ulempene ved markedsreguleringene – satt en 
prislapp – og gitt dette til faglagene? Må settes tall på dette – og staten 
må kompensere dette. 

• Hvor mye vil eierne få vite om utredningen som kommer? 

• Er det kun alternativet med splitting og etablering av AS som skal 
utredes? 

• Hele poenget med Nortura er å balansere dyret, balansere produksjonen. 
Ved å splitte selskapet – hvem tar jobben med å balansere? 

• Hvor mye penger og ressurser skal vi sette av til splitting? 
Internfakturering.  

• Er det ikke et system for å kartlegge hvor vi tjener og taper i dag? Det er i 
tilfellet skremmende. 

• Det er gjort en del veldig gale beslutninger opp gjennom. Eks 
kyllingprosessen knyttet til Namdalen for noen år siden. Stolte hane satte 
prisen også da. Lå i korene allerede da at kyllingen i resten av trøndelag 
vil være fortapt. Dvs seigpining over mange år. 

• Har forretningsplanen knyttet til turmat gått etter planen? Hva med 
inntransport? Savner en del sånne sentrale opplysninger. 

•  
 
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 
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  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Magne Trondmo orienterte fra tilførsel/rådgivning/livdyr 
 
Spørsmål/kommentarer/innspill: 

• Ang. nye differensierte fraktsatser. Premierer nok en gang de største – 
som ligger nærmest anleggene. 

• Ang MKI (spør Ivar A) 

• Ang. utvikling transport Midt-Norge. Hvorfor legges til grunn kg/km? 
Hadde forventet større kostnadseffekt 

 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
 
 

Ble innstilling 
vedtatt? 

Innstillingen ble valgt 
Eventuelle endringer 

i forhold til 
innstilling: 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2024 

033 Namsos og Fosnes 
035 Osen, Namdalseid og Flatanger 

 

Dato/tid: 07.03.2024 kl. 11.15. Sted: Scandic Rock City (Namsos) 

    

Til stede: 

 Kvinner: Menn: Totalt: 

Medlemmer: 3 17 20 

 

Tillitsvalgt: Ivar Strand og Tore Rennan 

Administrasjon: 
Ivar Arne Steinvik, Erling Benjaminsen (Livdyr) Ellinor Mortensen, 
Notra 

Ordstyrer: Ola Joakim Torske Ranheim / Bjørn Dag Derås 

Referent: Ivar Arne Steinvik 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 
3. Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 
4. Åpen post – lokale saker () 
5. Valg 

 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

Ordstyrer: Ola J Torske Ranheim 
Innkalling og saksliste godkjent 
 

 

Sak 2 Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Ivar Strand tok di store trekk på regnskap. Positivt 
 
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 
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Sak 3 Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Stort sett positivt 
 
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

Etablere flere medlemsbutikker, alt for lite Gildeprodukter i butikkene. 
Litt for mye feil på smågrisoppgjør. 
Oppfølging av beskjed på innmelding fra sjåfør ved henting av slakt, har 2 fjøs, 
Notra følger opp. 
Faste dager/uker ute i distriktet for å få mer kostnadseffektiv inntransport, kanskje 
Nortura skulle informert mere om muligheten for samlasting av dyr. 
 
 
 
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
 

Ble innstilling 
vedtatt? 

Det ble gjort endringer 
i valget 

Eventuelle endringer 
i forhold til 
innstilling: 

Krets 035: nytt medlem i 
valgkomite, Stig Elden 

 

  



 

 13 

PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2024 

034 Snåsa 
 

Dato/tid: 06.03.2024 kl. 18.45 Sted: Grana bryggeri 

    

Til stede: 

 Kvinner: Menn: Totalt: 

Medlemmer: 2 14 16 

 

Tillitsvalgt: Tilde Sæther 

Administrasjon: Ingeborg Ålmo 

Ordstyrer: John Ivan Selliås 

Referent: Ingeborg Ålmo 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 
3. Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 
4. Åpen post – lokale saker () 
5. Valg 

 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
Innkalling og saksliste godkjent. Kretsleder ble valgt som møteleder. 
 

 

Sak 2 Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
- Hvor mye makt får eier gjennom ny organisering? 
- Import: er på kanten til å være leveringsdyktig på ferskt kjøtt.  
- Hvor store krav har man på å få ferskt kjøtt via forsyningsplikten når 
fryselagrene er fulle? 
 
Klimakalkulatoren:   
- Nylig vært på klimamøte. Klimakalkulatoren er det viktigste verktøyet vi har ut 
mot salg. Merke annerledes. Hindre import.  
- Klimakalkulatoren er ikke riktig på gårdene, men tallene vi har er uansett bedre 
enn tall på import.  
- Gi samtykke til at data kan brukes. Deretter utvikle kalkulatoren sånn at den blir 
mest mulig rett.  
- Er ikke bra ennå, men vi må være med for å utvikle. Sette krav til NLR og lære 
opp rådgiverne. Da har vi et tallgrunnlag, kan gjøre beregninger innenfor en  
 
Kommentar til oppfordring om å levere lettere dyr: 
- Tilskudd på slakt veier opp for lette slakt, derfor velger mange å slakte tung 
allikevel. (Tilde kommenter). 
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Kommentarer til livdyr/rådgiving: 
- Livdyromsetningen, klarer ikke å levere, klarer ikke å selge.  
- Litt for lite omsetning. Gi de ansatte betaling på provisjon.  
- Har mange konkrete eksempel: A. Sjulet.  
- Kommentar på at kanskje de på livdyr burde vært ute i fjøsene, eller 

samarbeide mer med sjåførene.  
- Hører ikke noe fra rådgiverne fra storfe de som er melkeprodusenter. 

Er ikke klar over at det er en samarbeidsavtale med Tine. Den bør 
gjøres kjent. Melk og kjøttfeprodusentene kan uansett få hjelp fra 
Nortura. En må ringe en rådgiver i Nortura.  

 
Historie fra eier: Ble oppringt om skyving. Hadde allerede meldt på 4 kalver 
(foringsdyr), men hadde ventet lenge på noen beskjed om at de hadde selger. De 
lå inne i systemet, men tydeligvis ikke oppfattet. Satte som krav at de 4 måtte ut 
før evt han kunne godta skyving. Fikk solgt kalvene på direkten den dagen. 
Hvorfor ble de ikke solgt tidligere hvis det var så lett å selge de da? 
 
Kommentar til omdømmearbeid:  
Lage positive relasjoner som for eksempel Tine Fotballskole har gjort. 
 
Kommentar til stand på Agrisjå. 

- Elendig stand. Eier skjemtes over hvordan det var lagt opp.  
- Hvorfor ble det solgt capser til 100 kr stykket. Ikke gratis mat eller noen 

ting. Heller ikke ta med noen ting hvis det skal selges til blodpris.  
Hvorfor ble det ikke grillet pølse.  
Mat gir relasjoner med folk! Bruk den sjansen. Smaksprøver. Vaffel 
hadde vært nok.  
 

Kommentarer til vedtekter for AU: 
- Skape engasjement. Komme seg ut og snakke sammen i kretsen. En ting 

til som gjør at det er vanskeligere å forlate oss.  
- Må være mulig å gi ut pølser til gode arrangement.  
- Må fortsette å snakke med skoler, politikere og mattilsynet. 
- Holde på personene i fagutvalgene.  

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

Hadde meldt på avlsokse, fikk 
ikke levert den. Fikk kompis til å 
ringe inn og spørre etter denne 
oksen. Fikk til svar at det ikke 
var tilgjengelig noen. Fikk tilbud 
om ungokse fra en på kontoret. 
Innmeldt i aug 22.  
Bør livdyrtransportørene overta 
dette?  

 Hele kretsen 

Har livdyr oversikt over 
beholdningen? 

 Hele kretsen 

Se historie om skyving: Fikk 
solgt kalvene på direkten den 
dagen. Hvorfor ble de ikke solgt 
tidligere hvis det var så lett å 
selge de da? 
 

 Hele kretsen 

Hvor store krav har man på å få 
ferskt kjøtt via forsyningsplikten 
når fryselagrene er fulle? 

 Hele kretsen 

Hva skjedde i tilfellet med okse 
hos Sjulet? 

60126 Eier/leverandør 
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Sak 3 Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 

Kommentarer 
og synspunkt: 

- I utgangspunktet sterkt kritisk i utgangspunktet om deling til AS.  
- Hvem skal eie aksjene i datterselskapet? 
- Kan det kjøpes opp? Hvilke andre alternativer har vi? 
- Ikke lag datterselskapet i et AS som kan kjøpes opp!  
- Er tanken at det skal slås sammen til slutt? 
- Første ledd i å gjøre seg bondefri og kjøpe import. 
- Starten på slutten for Nortura. Mor som samvirke skal gjøre alle de 

tingene en ikke tjener penger på. Hvordan blir det med lånebetingelser for 
mor.  

- Dette er ikke vertikal integrering, høres ut som en bonde. 
- Hvordan bruker styret tiden sin? 
- Våg: Kanskje trenger vi en trussel for å skjønne at vi må gjøre det som er 

gunstig for alle.? 
- Hvorfor er vi så defensive? Drar bonden lenger unna. Kan vi ikke 

konkurrere med Asko, heller komme et steg nærmere kunden.  
- Noen mener det er for lite reklame. Har ikke fått med seg 5 millioner 

kjøtthuer- reklame.  
- Blir det å være råvareleverandør å være en utgift? Vil AS’et presse mor? 
- Blir bekymret for salg av samvirket, kan det havne på andre hender? 

Rokker ved samvirket. Kan det være noe annet enn AS? Splitte opp 
internt i to samvirker? 

- Blir det gjort for å få inn proffe styremedlemmer? 
- Må ansette andre folk. Utfordringen til styret må ha samvirkebrillene på 

for å passe på proffe folk med AS- blikket.  
- Vil ha flere alternativ på ekstraordinært årsmøtet. 
- Løsningen er: Øke tilførslene. Alle må levere til Nortura. Er ikke der vi 

vinner leverandørene.  
- Kommentarer til Tilde. Glad for at du er ærlig på egne meninger. 

 
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

Vil ha presentert flere ting rundt 
delingen.  

 Hele kretsen 

Hvordan kommer pengene 
tilbake til mor ved en evt deling? 

 Hele kretsen 

Hvorfor er AS en god styring?  Hele kretsen 

  Velg et element. 

Sa  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

Fra Nortura på Snåsa 
- Har gjennomført grilling barnas fiskefestival. 
- Felles Tine/Nortura kveld på Finsås Kurssenter blir arrangert 5 april.  
- Invitere Kine Letnes til Snåsa på dette møtet.  

 
Kommentarer til Innlegget fra R&M: 

- Ringorm: Kommentarer på at de er bekymret for smittebeskyttelse og 
fjøsvandrere. Her under veterinærer som bla tar med vet-koffert inn i 
fjøset. Spente på om Snåsa berger for smitte.  

- Klubbing av gris og kassering umerka gris.  
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o Hvordan er dialogen med mattilsynet her.  
o Dette kan løses bedre.  

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

Sjekkes slaktede dyr for ringorm 
om det vises symptomer ved 
slakt? Er det et system for å 
fange opp ringorm på slaktedyr 
nå? 

60126 Hele kretsen 

Kommunikasjon ut mot bonde i 
forbindelse med kassering av 
klubbede dyr var kritikkverdig og 
ufin. Svake argument på hvorfor 
det må kasseres. Vil heller ha et 
trekk på 500kr enn kassert gris.  

 Hele kretsen 

Hva skjer i arbeidet videre for å 
slippe klubbing av gris. Er ikke 
god dyrevelferd. 

 Hele kretsen 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
 
 

Ble innstilling 
vedtatt? 

Det ble gjort endringer 
i valget 

Eventuelle endringer 
i forhold til 
innstilling: 

Valgkomite. Jonas Heggland 2 
år, Morten Hernes for 3 år. 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2024 

036 Steinkjer 
037 Inderøy 

 

Dato/tid: 06.03.2024 kl. 19.00 Sted: 
Mære landbruksskole 
(gymsalen) 

    

Til stede: 

 Kvinner: Menn: Totalt: 

Medlemmer: 3 28 31 

 

Tillitsvalgt: Ivar Strand 

Administrasjon: Annbjørg Nernæs, Magne Trondmo 

Ordstyrer: Jon Inge Bragstad / Ivar Wang 

Referent: Magne Trondmo 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 
3. Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 
4. Åpen post – lokale saker () 
5. Valg 

 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
Innkalling og saksliste godkjent. Ivar Wang og Jon Inge Bragstad ble valgt som 
møteledere. 
 

 

Sak 2 Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Ivar Strand innledet 
 
Spørsmål/kommentarer/innspill 

• Hvorfor er det ikke lagt føringer for å redusere kostnader når det lanseres 
ny eiermodell? 

• Vi havner veldig ofte i diskusjoner rundt f. eks størrelsen på styret. Vi må 
ha mere fokus på de strategiske, store valgene. 

• Hvor kan vi hente den kompetansen som mangler i styrerommet? 

• Deler resten av styret holdningen til Ivar mht. styrekompetanse? 

• Kanskje er vi for opphengt i dette med dyreslag og geografi når vi skal ha 
de beste folkene inn i styret. 

• Vi har over tid fjernet distriktsmodellen (type BS). Mange av de som satt i 
styret for 10 år siden, hadde vært involvert i strukturprosesser regionalt. 
Dette mangler vi dag. 
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• Det må til en radikal gjennomgang av eierstyringen, og spesielt i f.t. 
størrelsen på- og kompetansen til styret. 

• Vi må ha ei bedriftsforsamling 

• Vi kan ikke fortsette å bruke styremedlemmene så bredt ute som vi gjør i 
dag 

• Det er viktig at vi eierne velger styremedlemmene, men det bør være 
fullstendig likegyldig hvor vidt disse driver med husdyr. Eierne bør kunne 
velge inn eksterne. 

• Hvordan er utviklingen på bruttomargin på merkevarene Gilde og Prior i 
2023? 

• Er det større nedgang på kjøttkategorien enn nedgangen i dagligvare 
generelt? 

• Hvordan går hvitt kjøtt vs rødt kjøtt? 
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 3 Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Ivar Strand innledet 
 
Spørsmål/kommentarer/innspill 

• De fleste av døtrene våre opererer i helt andre markeder enn 
morselskapet – dels internasjonalt.  

• Med et rent bedriftsøkonomisk perspektiv, ville flere av anleggene våre 
blitt lagt ned (Nord-Norge bl.a.). Men vi har med oss den politiske biten 
som gjøre at vi må ha anlegg over hele landet. 

• Hva er kostanden til Nortura ved å drivemarkedsregulering? Har vi 
inndekning for den faktiske kostnaden? 

• KLF maser om at det må åpnes for å ta ut stykningsdeler fra reg. lager. 
Hvordan ser Nortura på dette? 

• Anleggene våre i utkantene har jo ha klar misjon i f.t. matvaresikkerhet. 
Denne kostnaden bør det ikke værebonden som tar. Gjøres det noe 
konkret for å få gjennomslag for endringer her? 

• Er litt skremmende hvis vi i dag ikke greier å ha kontroll på hvor vi tjener 
og ikke tjener penger.  

• Vi har selskapet fordi bonden skal få selge mest mulig produkter til best 
mulig pris. Ei av hovedutfordringene våre er at marginen bli høyere og 
høyere dess nærmere man kommer sluttmarkedet. 

• Hvor lang tid trenger vi på dette før pilene begynner å peke riktig vei? 

• Hvilke synspunkter har de ansattvalgte i styret på denne strategien? 

• Virker som det har vært mye «prosjekter». Etter et dårlig år eller 2 – så 
kjøres det i gang prosjekter. Tror dette er delvis en uprofesjonell måte å 
drive på. Alt er i konstant endring. Vi må tørre å ta tøffe valg. Handler om 
kultur 
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• Utvikling på fabrikk har vel vært formidabel de siste 10 årene. Mer 
effektive, færre anlegg. Salg av anlegg. Det er en grense for hvor mye vi 
kan hente ut på den måten framover. 

• Dersom det ikke skjer noe mht. verktøy for å styre etablering på egg, så 
vil kontraktsproduksjon tvinge seg fram 

• Anleggene i Nord-Norge er på en måte buffer for oss i Trøndelag. 
Det skal ikke så mye til for at Midt-Norge er en utkant 

• Landbruket i tr lag har hatt framtidstro og investeringsvilje i lang tid. Dette 
er imidlertid i ferd med å endre seg. MNS har flyttet foredling sørover, 
Nortura har flyttet skjæring på gris sørover, vi legger ned 
kyllingproduksjonen. Vi treffes heller ikke veldig mht. landbrukspolitiske 
virkemidler. Det landbrukspolitiske verksted i Trøndelag er i ferd med å 
forvitre. Kontraktproduksjon på egg vil fort kunne bidra til at 
eggproduksjonen forsvinner i Nord – og at all eggpakking flyttes sørover. 
Hvordan skal vi Trøndere bidra til å bidra til å «sette en annen retning»?  

• Bekymret for evnen til investeringen på primærleddet framover 

• Det vi trenger er kontroll fra primærleddet og gjennom hele kjeden. Er det 
ingen fare for at en splitting av selskapet vanskeliggjør dette? 

• Noen må tenke på- og ivareta helheten for bonden 

• Hvordan er strategien i f.t. salg? Vi kan ikke basere oss bare på 
rasjonalisering. 

• Det at vi gav fra oss distribusjonen var en generaltabbe. Distribusjon er 
en maktfaktor. 

• Vil oppsplitting av selskapet kunne medføre en annen merkevarestrategi? 
 
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Innsendte spørsmål fra Karl Fredrik Okkenhaug ble gjennomgått og svart ut. 
 
Det kom inn ytterligere noen spørsmål kommentarer i den forbindelse: 

• Er det ikke sådd noen tanker om at samvirkeselskapene kan gå sammen 
og etablere noe som utfordrer kjedene. Få Norsk Landbrukssamvirke på 
banen. 

• Vi ser at mange av de økonomiske smellene vi har gått på, skyldes «tap 
av makt». Kan vi ikke være mere offensive og forsøke å «ta makt»? 

• Håper vi i slike møter, framover, bruker mere av tiden til å tenke framover 
– og ikke stille spørsmål og grave rundt saker som skjedde for 2-4-6 år 
siden, og som den gang ble gjort av dyktige folk i beste mening. 

 
Annbjørg Nernæs orienterte fra tilførsel/rådgivning/livdyr 
 
Spørsmål/kommentarer/innspill 

• Henter Nortura nødslakt hos produsenter som ikke leverer til Nortura? 
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Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
 
 

Ble innstilling 
vedtatt? 

Det ble gjort endringer 
i valget 

Eventuelle endringer 
i forhold til 
innstilling: 

Steinkjer 
Gunn Skei foreslått og valgt som 
medlem i valgkomiteen for 3 år 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2024 

038 Verdal 
039 Frosta 

040 Levanger 
 

Dato/tid: 05.03.2024 kl. 19.00 Sted: Nord Universitet (Levanger) 

    

Til stede: 

 Kvinner: Menn: Totalt: 

Medlemmer: 4 42 46 

 

Tillitsvalgt: Ivar Strand 

Administrasjon: Karin Røhne, Magne Trondmo 

Ordstyrer: Otte Munkeby 

Referent: Magne Trondmo 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 
3. Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 
4. Åpen post – lokale saker () 
5. Valg 

 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
Innkalling og saksliste godkjent. Otte Munkeby ble valgt som møteleder. 
 

 

Sak 2 Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Ivar Strand innledet 
 

• Hva slags renter har vi i obligasjonsmarkedet? 

• Hvor mye står inne pr nå på egenkapitalkonto? 

• Hvorfor er det økte lønnskostnader på 115 mill i 2023? 

• Markedskunnskap er nok mangelvare i styret både i Nortura, Tine og FKA 

• 14 stykker i et styret høres nesten uhåndterbart ut 

• Dersom det er nødvendig å gå eksternt for å få rett kompetanse i styret, 
så burde man gjøre det 

• Hvilken type folk ville det vært smart å få inn i styret fra eksternt hold? 

• Det finnes nok mange kompetente folk blant eierne, men utfordringen kan 
være å greie å få de riktige folkene inn. 

• Har savnet at noen har tatt til orde for å få endringer i styringen av 
selskapet - som gjør det mindre tungrodd 
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• Ved ei deling av selskapet, vil man vel kanskje bli nødt til å pirke borti 
måten vi styrer selskapet på uansett!? 

 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

• Virker bakvendt at 
fristen for å melde inn 
saker til årsmøtet går ut 
før kretsmøter og RU-
møter. Det betyr at 
saker som diskuteres og 
tas opp der ikke kan 
meldes inn på det 
kommende årsmøtet. 
Hvorfor er det slik? 

 

 Kretsutvalget 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 3 Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Ivar Strand innledet 
 

• Det at kjernevirksomheten har gått i minus i 6-7 år må vel handle mye om 
at kostnadssida er for stor, tøffere konkurranse og lavere marginer?! 

• Vi har vel ikke noe å tape på å utrede dette. 

• Hva slags tempo er det på å evt implementere dette? 

• Tror hele organisasjonen må slankes betraktelig 

• Nortura har f. eks egen mediaavdeling – det har vel ikke våre 
konkurrenter? Trenger vi det? 

• «Kyllingvedtak» sist sommer. Så kom signalene om at vi skal over på 
sakterevoksende rase. Når volumet skal økes for å erstatte tapt 
trøndervolum, så kan det bli utfordrende å få gjort dette – da det krever 
voldsomme investeringer for å bygge nytt til sakterevoksende kyllinger. 

• Skryt til styre og adm. i f.t. den pakken som etter hvert har kommet på 
plass for de kyllingprodusentene som evt. ikke får fortsette med 
kyllingproduksjon. 

 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 
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Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

Karin Røhne, fra tilførsel og rådgivning, innledet 
 

• Kadaverbil som kjører med åpen kasse. Har snakket med sjåføren, han 
visste ingenting om ringormsituasjonen, at det var soner osv. Denne bilen 
kjører rundt i hele Innherredsområdet 

• Inntransporten fungerer utmerket nå 

• Fikk tom, uvasket bil på gården. Slik skal det ikke være 

• For en del år siden ble sagt at det skulle spares inn 50 øre på 
transporteffektivisering. Det er vel fortsatt et stykke igjen der? 

• Ser man gjengangere mht. de som ikke legger til rette for henting eller 
ikke leverer riktig antall i f.t. innmelding? Synes disse slipper for billig 
unna. 

• På kylling fyller sjåførene ut skjema der de krysser av for om det f. eks er 
brøytet og strødd. Det kan overføres til flere dyreslag. 

• Blir det lagt noen plan for å prøve å få tilbake produsenter som har gått 
fra oss til annen varemottaker? 

 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
 
 

Ble innstilling 
vedtatt? 

Det ble gjort endringer 
i valget 

Eventuelle endringer 
i forhold til 
innstilling: 

Frosta: 
Jøran Brenne ble valgt inn i 
valgkomiteen for 2 år – i stedet 
for Hans Krogh 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2024 

041 Værnes 
042 Trondheim, Melhus, Skaun, Klæbu og Malvik 

 

Dato/tid: 04.03.2024 kl. 19.00 Sted: Svebergtunet (Nortura Malvik) 

    

Til stede: 

 Kvinner: Menn: Totalt: 

Medlemmer: 4 39 43 

 

Tillitsvalgt: Ivar Strand 

Administrasjon: Karin Røhne, Kine Letnes, Magne Trondmo 

Ordstyrer: Rune Sunnset 

Referent: Magne Trondmo 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 
3. Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 
4. Åpen post – lokale saker () 
5. Valg 

 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
Innkalling og saksliste godkjent. Rune Sunnset ble valgt som møteleder. 
 

 

Sak 2 Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Ivar Strand innledet 
 

• Ang. evt. eksterne styremedlemmer. Er det ikke en fare for at man mister 
kontakten med grasrota dersom det blir for mange eksterne 
styremedlemmer? 

• Har man ingen strategisk debatt i styret i f.t. styring av selskapet – bl.a. i 
f.t. antall styremedlemmer? 

• Hva er argumentene mot å redusere størrelsen på styret? 

• Kan man si at det fattes feil vedtak i styret pga. at administrasjonen har 
en form for «kompetanseovertak»? 

• Hvorfor støttet ikke resten av styret Trine i fjor høst? 
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 
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  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 3 Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Ivar Strand innledet 
 

• Vi må ha enda mer fokus på å faktisk få solgt kjøttet 

• Gir evt. ny organisering av konsernet flere direktører med millionlønn? 

• Vi kan i hvert fall ikke fortsette som i dag. Ny organisering kan kanskje gi 
større ansvarsfølelse?  

• Vi har konkurrenter som makter å tjene penger, så det bør være 
potensiale for oss også. 

• På høy tid at det skjer noe i denne retningen. Vi må i større grad vite hva 
vi holder på med. Hvis det ikke skjer noe, så har vi ikke noe Nortura om 
en del år. 

 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Ny tilførselsleder, Kine Letnes, presenterte seg. 
 
Karin Røhne innledet fra tilførsel/rådgivning/livdyr 
 

• Ang konkurransesituasjonen. Hvordan er ståa mht. prisforskjeller på de 
ulike dyreslag? 

• Det er ikke Nortura som skal ta kostnaden ved at vi skal ha landbruk i 
hele andel. Det må vi fortelle i enhver setting. 

• Vi må synliggjøre behovet for Nortura i framtida, men må samtidig ha noe 
konkret, økonomisk å fare med overfor bonden. 

• Konkurrentene våre er veldig «på» - de har sjåfører som er aktive i f.t. å 
kapre nye produsenter.  

• Viktig at vi har god innsikt i det konkurrentene våre holder på med – til 
enhver tid. 

• Personlig kontakt (telefon og fysisk oppmøte) må vi ikke undervurdere. 
Ikke alt kan gå via nett. Spesielt mht. å få tak i nye produsenter. 

 
Arnt Ove Løvås ga en kort orientering på vegne av Nortura sine 
kyllingprodusenter i Midt-Norge 
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Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
 
 

Ble innstilling 
vedtatt? 

Innstillingen ble valgt 
Eventuelle endringer 

i forhold til 
innstilling: 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2024 

043 Holtålen og Midtre Gauldal 
 

Dato/tid: 07.03.2024 kl. 19.30 Sted: Storstuu Winsnes 

    

Til stede: 

 Kvinner: Menn: Totalt: 

Medlemmer: 5 26 31 

 

Tillitsvalgt: Jan Erik Fløtre 

Administrasjon: Lillian Marstad 

Ordstyrer: Arnt Håkon Fløttum 

Referent: Lillian Marstad 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 
3. Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 
4. Åpen post – lokale saker () 
5. Valg 

 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Innkalling og saksliste godkjent. Kretsleder ble valgt som møteleder. 
 

 

Sak 2 Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
- Får man kjøpt katte-/hundematen fra Norsk Dyremat i Norge? 

(datterselskap) 
- Diskusjon rundt alder for utbetaling av medlemskapital. (70 år). De yngre 

mente de ikke kom godt ut av det at den ble betalt ut, men hadde 
forståelse. 

- Hva kostet datakrasjen?  
- Utvikling i antall eiere (har gått ned). Hvor mange leverer uten og være 

medlem? 
- Hvordan håndteres at medlemmer leverer andre slakteri? 
- Diskusjon rundt markedsregulator-rollen ifh. til transport delen og hvordan 

ting henger sammen (mottaksplikt, salg til industrien m.m). Pris til bonde 
vs pris i butikk. 

 
              Alle svart ut av Jan Erik og Geir Håvard 
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Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 3 Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
- Kan delingen sammenlignes med Tine-modellen? 
- Samhandling mellom de to partene: hva hvis det blir ubalanse, noen form 

for kontrakt? 
- Gjør vi dette for vår egen del eller for alle som kritiserer 

markedsregulator? 
- Blir det noen endring for storkjøkken og andre mottaker? 

 
             Alle svart ut av Jan Erik 
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 

- Spørsmål fra Odd Våge svart ut av Jan Erik 
- Skryt til Livdyr og transport 
- Misnøye med at man mister ku/kalv avtalen (og puljetillegg) når de 

melder på slakt uten avtale, for avtalen var i utgangspunktet noe som 
skulle sikre tilførsel fra kalv til ku-slakt. Rammer små bruk hardere 

 
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 
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Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
 
 

Ble innstilling 
vedtatt? 

Innstillingen ble valgt 
Eventuelle endringer 

i forhold til 
innstilling: 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2024 

044 Oppdal og Rennebu 
 

Dato/tid: 06.03.2024 kl. 19.30 Sted: Oppdalsporten 

    

Til stede: 

 Kvinner: Menn: Totalt: 

Medlemmer: 4 26 30 

 

Tillitsvalgt: Jan Erik Fløtre 

Administrasjon: Agnete L. Aunsmo 

Ordstyrer: Kennet Jamtseter 

Referent: Agnete L. Aunsmo 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 
3. Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 
4. Åpen post – lokale saker () 
5. Valg 

 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
Innkalling og saksliste godkjent. Kretsleder ble valgt som møteleder. 
 

 

Sak 2 Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 

Kommentarer 
og synspunkt: 

• Ingen motsigelser på disponering av årsresultat (utbetaling til pensjonister) 

• Nortura må gjøre grep for å øke lønnsomheta 

• Spørsmål om hvorfor ikke bedre resultat når pris til bonde satt ned ? - Jan Erik svart ut 

• Innspill om at Nortura trenger «produksjonsro» nå, roe ned omstrukturering og forandringer 

• Er slakterikostnadene i Nortura høyere enn hos konkurrentene? - diskusjon- Jan Erik svart 
ut 

• Hvem drifter it-systemene? – Jan Erik svart ut 

• Ny eiermodell – må korte ned avstand mellom nederste og midterste nivå. For lang vei opp i 
dag 

• En del spørsmål rundt overproduksjon, lagerbygging og importkvoter – svart ut 

• Sauekontrollen bør bli obligatorisk for å få bedre oversikt over produksjonen 

 
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

Ønske om å kunne få opp 
leveransevilkår på sidene våre 

Bør følges opp, ikke 
nødvendigvis svares ut Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 
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  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 3 Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
• Misnøye til deling av selskapet – skeptisk til lønnsomhet og risiko. Mener mor får 

for stor risiko og at det blir fordyrende bl.a mtp administrasjon. Redd for at 
samvirke mister styringa. Mange spørsmål og diskusjoner – svart ut 

• Må styrke gilde varemerket – gjerne egne butikker 

 
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

• Misnøye med livdyrservicen. Vanskelig å få tak i folk, dårlig salg. Mener vi mister 
leverandører pga dette 

• Ønsker mindre bruk av tilsettingsstoffer som ikke er nødvendige for eksempel 
maltodextine. Ønsker at Nortura satser mer på rene råstoff 

 
 
 
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

Misnøye med livdyr 
Følges opp, ikke 
nødvendigvis svares ut Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
 
 

Ble innstilling 
vedtatt? 

Innstillingen ble valgt 
Eventuelle endringer 

i forhold til 
innstilling: 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2024 

045 Midt 
 

Dato/tid: 05.03.2024 kl. 12.00 Sted: Bårdshaug vegkro (Orkanger) 

    

Til stede: 

 Kvinner: Menn: Totalt: 

Medlemmer:  14 14 

 

Tillitsvalgt: Tilde Sæther 

Administrasjon: Karin Røhne 

Ordstyrer: Nils H. Snekvik 

Referent: Karin Røhne 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 
3. Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 
4. Åpen post – lokale saker () 
5. Valg 

 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
Innkalling og saksliste godkjent. Kretsleder ble valgt som møteleder. 
 

 

Sak 2 Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Enighet om at det er god resultatforbedring, men at resultatet ikke er godt nok 
over tid. Vi er ikke konkurransedyktig i tilførselsmarkedet -vi sliter med å oppnå 
gode nok marginer i sluttmarkedet. 
 
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 3 Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 
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Kommentarer 
og synspunkt: 

Ny modell for eierdemokrati:  
Bør være et klarere mandat for hva tillitsvalgte på kretsnivå og AU-nivå skal jobbe 
med. 
Til strategiprosess innspill til videre diskusjon:  
Hvem lanserte forslaget om oppsplitting av selskapet? 
Er det for krevende å sitte i styret, så vi ikke får de beste folkene (tidsforbruk)? 
Sitter styret for nærme administrasjonen (i dag) for adminstrasjonsstyrt? 
   

oppTil 
oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

Import: Det ble en god og konstruktiv diskusjon rundt import og systemene for 
import.  
 
Hygiene: Diskusjonen rundt hygienetrekk fra i fjor ble fulgt opp av Tilde i forhold til 
et tydelig budskap om at hun og andre som ikke leverer møkkete dyr – heller ikke 
ønsker å betale for kostnaden ved det. 
 
Meningsutveksling omkring merking av dyr. Det burde vært mulig å skrive på 
blanke merker og bruke disse som erstatningsmerker. 
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

Kan ringorm smitte via fôr 
(innkjøpt fôr) type via 
husdyrgjødsel? (Ole Anders) 

Lars Størseth Eier/leverandør 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
 
 

Ble innstilling 
vedtatt? 

Innstillingen ble valgt 
Eventuelle endringer 

i forhold til 
innstilling: 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2024 

046 Porten mot havet 
 

Dato/tid: 04.03.2024 kl. 11:00 Sted: Kafé Sjøsprøyt 

    

Til stede: 

 Kvinner: Menn: Totalt: 

Medlemmer: 3 11 14 

 

Tillitsvalgt: Tilde Sæther 

Administrasjon: Magne Trondmo 

Ordstyrer: Torbjørn Flenstad 

Referent: Magne Trondmo 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 
3. Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 
4. Åpen post – lokale saker () 
5. Valg 

 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
Innkalling og saksliste godkjent. Kretsleder ble valgt som møteleder. 
 
Kretsleder orienterte litt om aktiviteter i kretsen i 2023. 
 

 

Sak 2 Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 

• Siviløkonom har uttalt at Nortura neppe vil eksistere om 10 år. Dvs at det 
ikke er alle som kan regne med å få hentet dyr i framtida. 

• Hvilke argumenter bruker de som ønsker at Nortura skal «kvitte seg» 
med markedsreguleringen? 

• Vi kunne tenkt oss et Nortura som har vært mer synlig i media og forteller 
om sammenhenger.  

• Prisene stiger I Europa. Prisene I Norge ville vært mye høyere i Norge 
uten markedsregulering. Dette må noen kunne fortelle 

• Økonomien er så presset at mange må ha jobb utenom. Prisene i 
butikkene fortsetter å øke, mens prisene våre har falt. Det vil si at gapet 
blir større. 

• Kommer til å bli utfordringer ved generasjonsskifter. 

• Mange melkebønder slutter, samtidig vil ikke antallet ammekyr øke 
tilsvarende.  

• Hvor mye er det på lager pr nå? Og hva gjøres for å bli kvitt lageret? 

• Hvilken aktør er det som importerer mest? 
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• Importeres hele skrotter – som sendes ut av landet for foredling. Tas 
samme volum tilbake inn i landet igjen? Da burde det vel i tilfellet være 
mindre kvantum som komme inn igjen (ikke hele dyret kan benyttes). Er 
det noen kontroll på det? 

• Vi må bruke alle samvirkeorganisasjoner til å snakke med store ord nå, 
for å unngå at hele næringen går ad skogen. Vi må si det som det er. 

• Hadde vært artig å få litt innsyn i hvorfor Tyskland har 92% 
selvforsyningsgrad (med Polen som naboland) – altså veldig mye høyere 
enn Norge!? 

• Hvor i selskapet drives det for dårlig? 

• Hva er strategien for å i større grad finne våre egne merkevarer i 
butikken? Synes markedsføringen av våre merkevarer er noe blass i f.t. 
emv. 

• Vet man årsaken til det store storfelageret – som var ganske så 
avvikende fra prognosen. 

• Hvordan fungerer adm. nedsatt toll? Hvilken instans gjennomfører dette? 

• Hva skjer med væren når den leveres og slaktes? Kjøttet må da kunne 
brukes 

• Sendte 4 dyr til slakt. Alle var rene. Ble tatt bilder under buken på alle dyr. 
Fikk telefon om at dyrene var skitne. Mener bestemt at de har blitt til 
griset på bilen (den hadde blitt brukt til livdyr – og ikke rein). Fikk ikke 
trekk – men dette viser at det ikke nødvendigvis er bondens feil. 

• Burde vært mulig å ha en vinsj på nødslaktbilen 

• Burde vær mulig å få fritatt nødslaktbilsjåførene for kjøre-/hviletid 
 
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

Hva skjer med værer som 
slaktes? Hvorfor ikke mulig å 
hente ut mer? 

 Hele kretsen 

Det importeres hele skrotter – 
som sendes ut av landet for 
foredling. Tas samme volum 
tilbake inn i landet igjen? Da 
burde det vel i tilfellet være 
mindre kvantum som komme inn 
igjen (ikke hele dyret kan 
benyttes). Er det noen kontroll 
på det? 
 

 
 
 

Kretsutvalget 

Vinsj på nødslaktbil  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 3 Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 

Kommentarer 
og synspunkt: 

• Kunne ikke Nortura selv starte sin egen kjede? 

• Når en kg karbonadedeig koster 250 kr på butikken – hvor blir pengene 
av?? 

• Må det ansettes enda en adm – dersom selskapet splittes? 

• Hvorfor er det ikke mulig å foreta «oppsplitting» for å få bedre oversikt og 
kontroll – uten at selskapet må deles!? 
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• Er det ikke en fare for at AS’et vårt bli solgt? Da mister vi plutselig all 
kontroll? 

• Hva skjer dersom vi greier å øke oppslutningen til Nortura? 

• Virker som Nortura ikke er nok på ballen i f.t. å «kapre tilførsler». Trenger 
ikke nødvendigvis være så mye mer enn en telefon eller to. 2 nye brukere 
i møtet som ikke har blitt kontaktet av Nortura. 

• Kunne gjerne hatt et større Norturaskilt på fjøsveggen 

• Har de som har hatt styring på industrien (fabrikkene) i Nortura hatt for 
stor makt? 

 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

Nye brukere som ikke har blitt 
kontaktet 

Roar Strand Hansen 
Kverndal gård 

Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Innmeldt spørsmål fra Jon Lian 
I kretsmøtet 2023 fikk vi en orientering om hva som skjedde når det ble åpnet for 
import. Overraskelsen var stor da vi forsto at mengden som ble importert under 
åpningen er helt ute av kontroll. Spørsmålet var da: jobber Nortura får å få til et 
system som fører til at man har bedre kontroll på hvor store mengder som bli 
importert? Hvorfor ikke? Er d noen plan videre for å få bedre kontroll? Dette var 
spørsmål som ble stilt foregående år som ikke er svart på. 
 
Tilde kommenterte/svarte ut dette. 
 

• Må slutte å åpne for import for «tidsperioder» - det må reguleres på 
mengde (tak). 

 
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: 
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Ble innstilling 
vedtatt? 

Det ble gjort endringer 
i valget 

Eventuelle endringer 
i forhold til 
innstilling: 

Uheldig at hele kretsutvalget 
kan skiftes samtidig. Forslag om 
at Tore velges som medlem i 
utvalget for ett år. Det ble 
vedtatt. 

Forslag om å bytte ut Ola Vie i 
valgkomiteen med Egil Berdal. 
Det ble vedtatt. Egil Berdal for 1 
år 

Egil Berdal valgt som leder I 
valgkomiteen for ett år 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2024 

047 Åfjord 
 

Dato/tid: 05.03.2024 kl. 19.30 Sted: Fosen Fjordhotell 

    

Til stede: 

 Kvinner: Menn: Totalt: 

Medlemmer: 10 10 22 (inkl Tilde og Ingeborg) 

 

Tillitsvalgt: Tilde Sæther 

Administrasjon: Ingeborg Ålmo Jørstad 

Ordstyrer: Ingrid Gauslaa Hårstad 

Referent: Ingeborg Ålmo Jørstad 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 
3. Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 
4. Åpen post – lokale saker () 
5. Valg 

 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Innkalling og saksliste godkjent. Kretsleder ble valgt som møteleder. 

 

Sak 2 Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Kommentarer fra salen til Tildes presentasjon:  
Eierne vil involveres i prosessene og tas med på råd. Må kunne diskutere og gi 
kommentarer til beslutninger i kretsene og i RU. Noen som har opplevd å bli 
avvist av representanter i AU. Kommentar på at AU- «feier dilemma under 
teppet». 
 
Forslag på oppgave til kretslederne: Nybrukeroppfølging bør gjøres av kretsledere 
og stå i vedtektene for kretsleder. Det blir delvis gjort i noen kretser. «Årets 
tillitsvalgt» har servert frokost til nybrukere i kretsen. Viktig med besøk hos alle 
nyoppstarta bønder. Gjerne med kretsledere. 
 
Generasjonsskifte i Åfjord, kommer forslag fra salen om at de bør ha en 
samvirkeopplæring. Ønsker mer informasjon fra Nortura ut til eiere. 
 
Kommentar på underskriftskampanje ekstraordinært årsmøte.  
Det ble ingen vinnere, bare tapere i saken med avgått styreleder. Det ble ikke 
undersøkt i kretsene om det var flertall i kretsene for ekstraordinært årsmøte. Ikke 
involvert kretsledere. Sterk kritikk fra eier som vil ha informasjon både om hva 
som lå til grunn for ekstraordinært årsmøte og avgang.  
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Kommentar til arbeid videre: Legge på klimaavgift på importert kjøtt ved å finne 
norske tall via klimakalkulator. Enighet i salen om det.  
 
Markedsregulatorrollen: Kreve mer godtgjøring for rollen. Synliggjøre rollen og ha 
prisen for det på omsetningsavgifta. Uten markedsregulatorrolle og mottaksplikt 
vil det bli «kylling tilstander».  
 
Telledato: Kommentar fra eier, må være siste år med det.  
 
Sau: ikke bra: At lam må slaktes tidligere før de egentlig er slaktemodne.   
Bra: kjøttdeig og produkter av sau i butikk.  
 
Enig med vedtak på kylling. Småbrukerlaget, stoppet bygging av oppalsfjøs etter 
at Lyngstad gir seg. Redd for at det flyttes sørover.  
 
Egg: spørsmål under og kommentar til at det bør selges mer egg til Norsk industri. 
Langsiktige avtaler med industri.  
 
Kommentarer på Norsk kylling.  
Hvordan kan de bestemme hva som er god dyrevelferd.  
 
Strømavtaler: Må ha innkjøpsavtaler på strøm, følge opp det.  
 
Mer samarbeid mellom valgkomiteene i tine og FK.  
 
Innspill på hva AU skal arbeide med:  

- Arbeid opp mot politikere; vises ikke. Ser ikke AU sin effekt der mener 
noen.  

- Bør eierne ta dette inn i egne parti? Koordinere innspill fra kommuner for 
å få synlig landbrukspolitikk.  

- Snakk med kretsledere før hvert AU-møte. 
- Foredrag på VGS? Ingrid mener at det er nødvendig. Også hos 

voksenagronomene. Lite kunnskap og mest fokus på pris. Lite langsiktig 
tenking.  

- Overrasket over at AU ikke har retningslinjer.  
- Ønsker voksenopplæring hos politikere, tror de vet for lite. 
- Nødslakt: Må snakke med MT for å unngå at det blir kassert dyr som før 

gikk som nødslakt.  
- Kommentar til at det trengs opplæring/kunnskapsforståelse hos bønder. 

Ta teamsmøter. Folkeopplysning trengs.  
 

Melkeprodusenter må få besøk av Nortura også. Ikke synliggjort at tine også 
følger opp produsenter på Norturas vegne. Samarbeidsavtale ikke synlig nok. 
Hvor ligger dette arbeidet an? 
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

Hva koster eggpulver fra 
utlandet? Går eggproduksjon i 
Norge i overskudd til den 
prisen?  
Svar fra Brit Vågo: Import av 
egg importeres som hele egg fra 
Finnland, Sverige eller Danmark 
til eggproduktfabrikken på 
Revetal.  

Import av eggpulver 
blir ikke gjort. 
Overskuddshvite fra 
Norge blir eksportert til 
Sverige. Der tørkes 
norsk hvite og deretter 
blir den kjøpt tilbake til 
Norge som «import».  

Hele kretsen 
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Lag en strategi hos eiere om å 
påvirke lokallag kommunalt. Og 
samordne innspillene til 
partipolitikken sentralt.  

Innspill til AU og 
kretsledere. Ikke noe 
som trengs svares ut. 

Velg et element. 

Hvor går pengene AU bruker?  
Hvorfor ble ikke kretsen hørt da 
de sendte brev til valgkomiteen 
om å få ny leder? 

 Hele kretsen 

Er det et nytt regelverk på gang? 
Skal veterinær i MT være med 
på opplasting av slakt hos 
produsenter? 

 Hele kretsen 

Kretsledere må komme ut på 
nybrukerbesøk.  

Innspill til AU og 
kretsledere. Ikke noe 
som trengs svares ut. 

Velg et element. 

Eier som vil ha informasjon både 
om hva som lå til grunn for 
ekstraordinært årsmøte og 
avgang. 

 Hele kretsen 

 

Sak 3 Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Spørsmål:  
Kan ikke Nortura få oversikt over kostnader uten å splitte opp i mor og AS? 
Hvorfor er det så vanskelig å synliggjøre hvor pengene går ut? 
 
Kommentarer: starten på slutten. Dette er ikke nødvendig. Første steg på veien 
for å selge Gilde til Norgesgruppen? Nesten likt det som skjedde i Sverige da det 
svenske samvirket ble kjøpt opp av finnene. Slaktet er ikke noe verdt før det er 
solgt til grossist. Er redd for at Nortura kun setter igjen med slakteridrifta, som ikke 
er verdt like mye.  Blir for fristende å realisere verdier ved å selge døtrene.  
 
Strategiprosesser har vært en bredere enighet tidligere oppover i organisasjonen. 
Deretter fått forankret dette i kretsene. Synes det er merkelig at det er så stor 
uenighet om dette før utredningen. Og hvorfor tar det så lang tid? Koster denne 
skepsisen masse penger og merarbeid? Hvorfor ikke utrede flere alternativer? 
Vanskelig å svare på hva som er klokt å gjøre. 
 
Puljetillegg er ikke med i engrospris. Dumt å kjøpe inn til Norturapriser og selge til 
en annen pris. Har vært for lite fokus på Gilde og derfor mindre behov for egen 
råvare. Spisset markedsfokus kan gjøres inne i Nortura også.  
 
Kompetanseheving i styret trengs.  
 
Må dette virkelig bli et ekstraordinært årsmøte av dette? Flere synes det er et 
drastisk tiltak med store konsekvenser. Et irreversibelt grep, ser ikke 
begrunnelsen for tiltaket.  
Ligger en risiko med å dele fordi det kan og være fordeler med å ha kompetanse 
på begge sider av kjøttkroken. Utgifter senkes ikke ved å dele et selskap. Å være 
robust, vil være å ha flere ting å spille på. Hvor blir pengene av? Noen som har 
lekt butikk istedenfor å drive butikk.  
 
De som sitter på toppen. Skulle de vært bytta ut?  
Har vært snakket om råvarepris til bonde. For mye fokus på det? Bakteppet er 
mangel på markedsfolk. Må lage noe som selger. Hvor er den røde tråden? Lager 
vi flere Notra?  
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Transport:  
Kommentar på sjåfør som ikke har vært på kurs. Har bare kjørt kylling før. Vil ha 
sjåfører en kjenner.  
 
Andre kommentarer: Har forskjellig sjåfør fra gang til gang. Det fungerer bra. Det 
er prosessen som ikke er bra. Alt for lite tall som er presentert på hvordan det går.  
 
Ta med tilbake at det ikke er nå rød tråd, blir avvist/ avfeid. Storanlegg som går i 
minus?   
 
Viktig at Tilde synliggjør begge sider av saken. Eiere skal ta en vurdering av det 
og trenger helheten av problemet. Fint at Tilde har gjort det og sier at hun ikke har 
svaret.  
 
Annen kommentar: Er skummelt å være «så ærlig på egen skepsis». Den dagen 
Nortura kapitulerer, vil de private skru ned prisene. Vil derfor ikke gå over. 
Kommentar: Skal være glad vi har Nortura for å slippe å stå en og en og selge på 
bondens marked. Glad for at slaktet blir henta.  
Kretsleder: Glad for at Tilde er ærlig på egen skepsis.  
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

Hvem skal bidra med kapital til 
oppstart? 

 Hele kretsen 

Hvorfor dukker behovet opp for 
å gjøre det? Øke fokus på 
marked? 

 Hele kretsen 

Bare slakteridrift vil det gi et 
mindre robust selskap? 

 Hele kretsen 

Hvorfor tjener vi ikke penger 
når vi kjøper kjøttet billigst? 

 Hele kretsen 

Trenger vi et ekstraordinært 
årsmøte for å beslutte dette. Er 
det for raskt å ta avgjørelsen i 
2024? Hvorfor ikke utrede flere 
alternativ? 

 Hele kretsen 

  Velg et element. 

 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

Flere som ikke har fått kvittering på livdyr etter februar 2024.  

Det har vært 5 måter å vise resultat av innsparingene på inntransport på det er 

ikke tillitsvekkende.  

Innsparingene skulle være på 35 øre ikke 13.  

Hvorfor er det mindre skader på dyr? (svart ut) 

Det mistes produsenter langs E6 

Real turmat går ut fra forsvaret, kan vi levere dit? 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

Real turmat går ut fra forsvaret, 
kan vi levere dit? 

 Hele kretsen 
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  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
Valgkomite, har hatt teamsmøter. Hege og Ingrid har fratredd sine stillinger. Vilkår 
for det var at de har ansvar for fremtidige produsentlagsfester.  
 

Ble innstilling 
vedtatt? 

Innstillingen ble valgt 
Eventuelle endringer 

i forhold til 
innstilling: 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2024 

048 Ørland 
 

Dato/tid: 06.03.2024 kl. 10.30. Sted: Ørland Kysthotell 

    

Til stede: 

 Kvinner: Menn: Totalt: 

Medlemmer: 4 14 18 

 

Tillitsvalgt: Lars Morten Rosmo 

Administrasjon: Karin Røhne 

Ordstyrer: Steinar Lium 

Referent: Karin Røhne 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 
3. Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 
4. Åpen post – lokale saker () 
5. Valg 

 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Innkalling og saksliste godkjent. Kretsleder ble valgt som møteleder. 
 

 

Sak 2 Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 

Kommentarer 
og synspunkt: 

Steinar Lium innledet med en kort oppsummering av året, sett igjennom 
trønderske briller ikke et godt år, (årsresultat 2022, stopp skjæring gris Steinkjer, 
exit kylling Trøndelag, styreleder-avgang, diverse Nationen-oppslag) 
 
Kommentarer til årsmelding, status i selskapet og utsikt for 2024: 
 
Spørsmål om det er medarbeidere i fra Steinkjer som har videreført arbeidet i 
Nortura og flyttet med skjæringa til Tønsberg. 
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 
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Sak 3 Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 

Kommentarer 
og synspunkt: 

• Endringer i konsernstruktur vil kreve kapital og det kan være 1.skritt på 
vegen for å vanne ut «Samvirke-prinsippet» i Nortura. (Jamfør Diplom-is 
ut av Tine). 

• Hvor mye kapital vil endringen kreve? 

• Hvordan sikre at SA har tilstrekkelig styringsrett over AS’et? 

• Markedsreguleringen gir i dag konkurranseulemper igjennom verdikjeden 
– utfordringen blir ikke løst ved splitte selskapet (kanskje mer synlig) – 
utfordringen bør tas tak i – og må løses uavhengig av organisering. 

• Nortura må balansere «børs/katedral» uavhengig av organisering 

• Eierne bør involveres mer før forslag til beslutning foreligger  

•  

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

Hvordan mye kapital vil en 
endring i konsernstruktur kreve? 

 Kretsutvalget 

Hvordan sikre eier-involvering 
før beslutning tas vedr. 
konsernstruktur   

 Kretsutvalget 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Spørsmål om transportkostnader – ønsker ytterligere utdyping på utvikling i Midt – 
Norge fra 2018 – 2023. Dag Inge Hernes kan kontaktes for å bli enig om hvilke 
parametere man ønsker belyst. 
 
Kommentarer rundt bondens tilrettelegging for at transport skal kunne foregå 
rasjonelt (klargjøring før levering). Positivitet til å bidra til dette. 
 
Kan Nortura i fremtid i større grad styre når dyr skal gå til slakt (rett dyr til rett tid). 
Karin informerte om prosjekt finansiert av forskningsrådet som startes opp vår 
2024 (Lars Bekk), dette kan eventuelt følges opp i et medlemsmøte når prosjektet 
er i gang.  

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

Trenger rådgivning vedr. 
ringorm (Har ikke ringorm selv, 
men besetninger i nabolaget har 
ringorm) – formidle kontakt til 
Astrid Grødeland 

Bjørn Andersen Eier/leverandør 

Utvikling nøkkeltall transport (NB 
Hele kretsen) 

Dag Inge Hernes Kretsutvalget 

Hvordan har utviklingen i PH 
vært på Storfe på Malvik? I 2020 
- 2023 

 Kretsutvalget 

  Velg et element. 

  Velg et element. 
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Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
 
 

Ble innstilling 
vedtatt? 

Innstillingen ble valgt 
Eventuelle endringer 

i forhold til 
innstilling: 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2024 

049 Indre Fosen 
 

Dato/tid: 06.03.2024 kl. 19.00 Sted: Skaugdal Grendahus 

    

Til stede: 

 Kvinner: Menn: Totalt: 

Medlemmer: 2 16 18 

 

Tillitsvalgt: Lars Morten Rosmo 

Administrasjon: Karin Røhne 

Ordstyrer:  

Referent: Karin Røhne 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 
3. Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 
4. Åpen post – lokale saker () 
5. Valg 

 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
Innkalling og saksliste godkjent. Noen andre ble valgt som møteleder. 
 
Jørgen Rønning var syk, derfor ble Aud Dagmar Ramdal valgt til møteleder 

 

Sak 2 Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Eiermøte presiserer at det er viktig at Nortura sammen med Bondelaget med flere 
jobber inn mot politiske partier (mtp evnt skifter i posisjon) både lokalt og 
nasjonalt. 
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 3 Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 
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Kommentarer 
og synspunkt: 

Spørsmål om hvorfor EMV øker i omfang. Svart ut i møtet: Kjedene ønsker egne 
merkevarer for å redusere prissammenligning 
 
Vil endring i konsernorganisering innebære at salgsselskapet vil bestå av flere 
datterselskaper? 
 
Hva vil endringen på konsernorganisering bety med tanke på finansiering fra 
eierne? 
 
Dersom det skal deles opp bør man unngå innskudd av fremmed kapital – man 
bør heller tilby eierne å gå inn med kapital.  
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Spørsmål om utvikling i skader på dyr under transport (storfe inn til Malvik). Karin 
svarte ut spørsmålet i møtet – men det er nok klokt med en oppfølging på dette. 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

Hvor mange medlemmer 
ikretsen? (ingen av oss som var 
på møtet kunne svare ut dette) 
 

 Kretsutvalget 

Utvikling i skader på dyr (storfe) 
på bil pr mnd 2023 – så langt i 
2024 

 Kretsutvalget 

Biler kommer på feil plass for å 
hente Stadsbygd Samdrift – 
sjekk adresser i våre systemer 

Stadsbygd Samdrift Eier/leverandør 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
 
 

Ble innstilling 
vedtatt? 

Innstillingen ble valgt 
Eventuelle endringer 

i forhold til 
innstilling: 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2024 

050 Smøla og Aure 
 

Dato/tid: 05.03.2024 kl. 19.45 Sted: Nordvang grendahus (Tustna) 

    

Til stede: 

 Kvinner: Menn: Totalt: 

Medlemmer: 2 16 18 

 

Tillitsvalgt: Jan Erik Fløtre 

Administrasjon: Sofie Torvik 

Ordstyrer: Ottar Skjølberg  

Referent: Sofie Torvik 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 
3. Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 
4. Åpen post – lokale saker () 
5. Valg 

 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
Innkalling og saksliste godkjent. Noen andre ble valgt som møteleder. 
 

 

Sak 2 Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
- Innspill på utbetaling av medlemskapitalen: Alle enig om at det er ryddig å 

betale ut denne nå for utmeldte pensjonister over 70 år.  
- Overaskende at kylling ble trekt ut fra et område, når Nortura er opptatt 

av å hente over hele landet. Jan Erik svarte ut.  
- Inntransport fungerer utmerket i området.  
- Eiermodell har ikke vært diskutert i kretsen, har vært lite aktivitet i kretsen 

i 2023.  
- Ny eiermodell: Viktig å beholde kretsmøtene. Fornuftig å redusere i antall 

tillitsvalgte. 
- Kommentar på at det er viktig at Nortura tar tak i kvoteordningen, det er 

viktig med forutsigbarhet for produsentene.  
- Viktig å være i beredskapen, veldig lite fokus på beredskap med den tida 

vi er inne i nå.  
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 



 

 49 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 3 Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
- Kommentarer på om det blir et nytt styre i råvareselskapet, kan det 

komme andre investorer inn? Frykter at kjedene kan komme inn i dette? 
Kjedene har stor makt.. 

- De fleste mener at Gilde og Prior skal stå sterkt som merkevarer fremover 
i tiden.  

- Viktig å drive godt, ha rett prising for å vinne i markedet.  
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
- Spørsmål angående Trine Vaag sin avgang som styreleder, hva skjedde? 

Jan Erik svarte ut.  
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
 
 

Ble innstilling 
vedtatt? 

Innstillingen ble valgt 
Eventuelle endringer 

i forhold til 
innstilling: 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2024 

051 Indre Nordmøre 
 

Dato/tid: 06.03.2024 kl. 11.00 Sted: Thon Hotell Surnadal 

    

Til stede: 

 Kvinner: Menn: Totalt: 

Medlemmer: 4 23 27 

 

Tillitsvalgt: Jan Erik Fløtre 

Administrasjon: Agnete L. Aunsmo 

Ordstyrer: Jan Henrik Moen 

Referent: Agnete L. Aunsmo 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 
3. Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 
4. Åpen post – lokale saker () 
5. Valg 

 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
Innkalling og saksliste godkjent. Kretsleder ble valgt som møteleder. 
 

Kommentar: 
Ønsker innkalling + saksliste på epost. Vanskelig å finne slik det er no 
 

 

Sak 2 Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 

Kommentarer 
og synspunkt: 

• Hva er egenkapitalandelen til Nortura? – Jan E. svart ut 

• Hvem tar innfrysningskostnaden ved innfrysing – Jan E. svart ut 

• Har Nortura fastavtaler på strøm? 50/50 2023, 30 % fast nå – Jan E. svart 
ut 

• Hvorfor klarer ikke Nortura å skape lønnsomhet – diskusjon – svart ut 

• Er det budsjettert med økt salg av rødt kjøtt? Nei flatt – Jan E svart ut 

• Spørsmål og diskusjon rundt importkvoter – Sverre og Jan E.  

• Totalmarked må få bedre/tidligere varsling om import hos andre aktører 
for å kunne sette bedre prognoser. Også ved tollnedsettelse. 

• Må få mer forpliktelse/låsning i bestillinger på forsyningsplikten 

• Ingen motsigelser til disponering av årsresultat (utbetaling til pensjonister) 

• Enighet rundt ny eiermodell 

• Tiltak rundt vekter for å regulere storfeproduksjon bør graderes mtp raser 

• KLF må ansvarliggjøres mtp tiltak overproduksjon 
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Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

Leveringsvilkår må gjøres 
tilgjengelig for medlemmene 

Følges opp, trenger ikke 
svares ut Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 3 Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 

• Ved evt deling av selskapet er det viktig at samvirke eier 100% - dette må låses. 
Ikke åpne for salg av aksjer 

• Effekter på lang sikt må utredes 

• Må få opp markedsverdien på merkevarene 

• Viktig å få inn kompetanse i sluttmarkedselskapet 

• Maktfordeling mellom selskapa viktig 

• Hva er risikoen med denne modellen? – Diskusjon, Jan E. svart ut 

• Hva er kostnaden med å være markedsregulator? – Jan E. svart ut 

 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
 

Ble innstilling 
vedtatt? 

Innstillingen ble valgt 
Eventuelle endringer 

i forhold til 
innstilling: 

Per Oddbjørn Røkkum valgt inn på 
ledig plass i valgkomiteen 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2024 

052 Sunndal og Tingvoll 
 

Dato/tid: 05.03.2024 kl. 11.00 Sted: Sunndal kulturhus 

    

Til stede: 

 Kvinner: Menn: Totalt: 

Medlemmer: 5 8 13 

 

Tillitsvalgt: Jan Erik Fløtre 

Administrasjon: Sofie Torvik  

Ordstyrer: Peder Hanem Aasprang 

Referent: Sofie Torvik 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 
3. Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 
4. Åpen post – lokale saker () 
5. Valg 

 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
Innkalling og saksliste godkjent. Kretsleder ble valgt som møteleder. 
 

 

Sak 2 Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
- Innspill om at det hadde vært greit å rydde opp og betalt ut egenkapital til 

de som er 70 år og at dette utbetales.  
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 3 Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
- Inspill og kommentarer på merkevarene våre,viktig at vi opprettholder 

merkevarene våre Gilde og Prior.  
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Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
 
 

Ble innstilling 
vedtatt? 

Innstillingen ble valgt 
Eventuelle endringer 

i forhold til 
innstilling: 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2024 

053 Hustadvika og Averøy 
 

Dato/tid: 04.03.2024 kl. 19.30 Sted: Frænabu 

    

Til stede: 

 Kvinner: Menn: Totalt: 

Medlemmer: 2 34 36 

 

Tillitsvalgt: Jan Erik Fløtre 

Administrasjon: Sofie Torvik 

Ordstyrer: Peder Sylte 

Referent: Sofie Torvik 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 
3. Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 
4. Åpen post – lokale saker () 
5. Valg 

 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
Innkalling og saksliste godkjent. Kretsleder ble valgt som møteleder. 
 

 

Sak 2 Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 

Kommentarer 
og synspunkt: 

- Hvorfor får man ikke ut medlemskapitalen når man avslutter gårdsdriften? 
Jan Erik svarte ut.  

- Hvordan går det med Norfersk? Jan Erik svarer ut.  
- Noen innspill om min side, har vi ikke penger til å videreutvikle denne 

mere nå? Jan Erik svarte ut.  
- Spørsmål om MKI og levering av dyr, kan man melde inn flere dyr i tilfelle 

en ku blir dårlig før levering? Dette fordi bilen ikke blir full om du plutselig 
ikke kan levere et dyr pga av sykdom.  

 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

Får man ut medlemskapitalen 
om man dør før man er 70 år? 
Hvordan fungerer ordningen? 

Finn Roger Trodal 
Ole Fredrik Rødal 

Kretsutvalget 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 
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  Velg et element. 

 

Sak 3 Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
- Innspill på om deling er bra for varemerkene våre, kommer vi til å tjene 

mere penger og blir det flere store herrer av denne delingen.  
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
- Turmat fra otta, spørsmål om forsvaret har avtale og om vi får denne 

avtalen? Jan Erik svarte ut.  
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
 
 

Ble innstilling 
vedtatt? 

Innstillingen ble valgt 
Eventuelle endringer 

i forhold til 
innstilling: 
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PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2024 

054 Kristiansund, Molde, Gjemnes og Aukra 
 

Dato/tid: 04.03.2024 kl. 11.00 Sted: 
Klubbhuset til Batnfjord IL 
(Skulvegen 7) 

    

Til stede: 

 Kvinner: Menn: Totalt: 

Medlemmer: 3 16 19 

 

Tillitsvalgt: Jan Erik Fløtre 

Administrasjon: Sofie Torvik, Synnøve Gravdal  

Ordstyrer: Rolf Kristian Blekken 

Referent: Sofie Torvik 

  

 Saksliste 

 

1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 
2. Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 
3. Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 
4. Åpen post – lokale saker () 
5. Valg 

 

Sak 1 Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
-Rolf Kristian Blekken ble valgt som ordstyrer og møteleder. Sofie Torvik ble valgt 
som referent.  
-Innkalling og saksliste godkjent uten anmerkninger. 
 

 

Sak 2 Årsregnskap for 2023 – status i selskapet og utsikten for 2024 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
- Kommentar på reklame storfekjøtt: altfor dårlig reklame på rødt kjøtt  
- Kommentar på priskuttet på avregningspris til bonden i forhold til 

resultatforbedring på 500 mill.kr (Svart ut av Jan Erik).   
- Kommentar: Hva betaler Nortura i hylleplass i butikk?  
- Flere medlemsbutikker? Kommer Gilde til å tape i vanlige butikker på sikt 

om ikke det blir etablert flere medlemsbutikker? Er det i planene å utvikle 
flere butikker som i Steinkjer? Det er ikke planlagt noen flere som i 
Steinkjer, men heller utvikle de vi har i dag.  

- Kan man få utvikle salg i fk-butikken? Noen nye fk-butikker har fått varer 
fra gilde/tine.  

 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 
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  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 3 Presentasjon av ny strategi for perioden 2024 – 2027 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
- Mye spørsmål rundt den nye konsernstrukturen. Viktig at eierne blir hørt og at 
det ikke blir tatt en forhastet avgjørelse på ny struktur.  
-Tryggere at sluttmarkedsselskapet er et SA også? Hvorfor AS? Redd for at man 
kan selge til hvem som helst.. Mange er skeptiske til AS, men positiv til utredning. 
Men viktig at ALLE får si meningen sin. Målet må være å kapre markedsandeler 
og bli enda bedre til å selge våren vår i markedet. Tidshorisont på ny struktur er 
ønskelig å vite.  
 

Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 4 Åpen post/lokale saker 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
- Spørsmål om pris på kalv, prisen må ned for de som kjøper (Eirik 

Undlien) For dårlig kvalitet på foringskalv som blir solgt.. 
- Melkebonden må bli flinkere til å melde inn kalven i det øyeblikket den blir 

født. Slik at de på livdyr får en oversikt over hva som er tilgjengelig tidlig. 
Forutsigbarheten for alle blir mye større. Kalven blir altfor stor ved salg.  

- Kanskje vi må bli strengere ved formidling av kalv? Strengere for selger 
av kalv som leverer dårlig kvalitet.  

- Hvordan er det med balansen på kalv i markedet fremover pga av 
kalveslaktingen?  

- Kjøper og selgers marked, skal lønne seg for begge parter.  
- Kvalitetstillegg for gode kalver under 120 kg?  
- Flere fremforingsenheter slutter pga av pris, hva gjør vi med kalven? Hva 

vil Nortura gjøre med denne situasjonen? Får ikke bedre pris så lenge vi 
er i en situasjon med stort reg.lager.  

- Hvordan ligger det an med den tollfrie importen? Jan Erik forklarte litt om 
import og kvoter.  

- Prisforskjell mellom rødt og hvitt kjøtt, stor betydning for hva folk kjøper i 
butikken også? Hvilke tanker har Nortura om dette? Jan Erik svarte ut.  

- Kommentar på inntransport og skap. Er det tilfelle at Ulseth har kjøpt nye 
skap på egenhånd, de vil slutte og bruke italienske skap (Eirik Undlien).  
Hvorfor er det ikke tenkt på HMS til sjåførene? dette er altfor dårlig.  
Det blir ikke kjøpt inn nye italienske skap, de har et system for avvik og 
hms. Dett var motstand mot disse skapene fra både sjåfører og bønder, 
det er for dårlig at  
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Til oppfølging: 

Saker som må følges opp/ikke 
svart ut: 

Leverandørnummer: Svar sendes til: 

Status på inntransport og 
hvordan har dette gått i forhold 
til tekst ovenfor.  

Kretsleder Rolf 
Kristian,  

Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

  Velg et element. 

 

Sak 5 Valg 

Kommentarer 
og synspunkt: 

 
 
 

Ble innstilling 
vedtatt? 

Innstillingen ble valgt 
Eventuelle endringer 

i forhold til 
innstilling: 

 

 
 

 
 

 


